
                                           PROTOKÓŁ  Nr XX/2016 
 
z XX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 25 maja  2016 r. w budynku administracyjnym 
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8ºº do 9ºº.  
 
                                Ad.1.  Otwarcia XX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał  
Przewodniczący Rady Gminy Paweł Patrzałek.  Przywitał obecnych  na Sesji  radnych Rady Gminy,   
radnego powiatu Jerzego Kordosa,  Wójta Gminy Adama Pałysa,  sołtysów i kierowników referatów 
Urzędu Gminy oraz pozostałych gości .   
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 12 –tu radnych obecnych jest   
14-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał.  
Nieobecni na Sesji radni: Czesław Zeliasz, Marcin Nurek.  
Lista obecności – w załączeniu. 
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia: 
Porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie XX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
2. Przyjęcie porządku XX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
3. Przyjęcie Protokołu z XIX Sesji Rady Gminy. 
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XIX Sesji Rady Gminy   
     Solec- Zdrój. 
5. Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy.  
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Podjęcie uchwał: 
a/  uchwała w sprawie dokonania zmiany budżetu na 2016 rok, 
b/ uchwała w sprawie przyjęcia do wdrażania Planu Gospodarki  
Niskoemisyjnej dla Gminy Solec-Zdrój. 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 
9.Wolne wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie obrad. 
Powyższy porządek radni przyjęli jednogłośnie, bez uwag.    
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do  
protokołu z XIX Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .       
                              Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania  
uchwał podjętych na XIX Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.  
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Sprawozdanie - w załączeniu. 
                              Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach  
wydanych  w okresie między Sesjami. 
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń.  
Informacja – w załączeniu. 
                               Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali: 
Radny Andrzej Kopeć: 
- do powiatu: przystanek w Wełninie, brak znaku. 
Radna Teresa Sowula: 
-  ustawić pojemniki na śmieci przy placu zabaw w Kikowie. 
Radny  Stanisław Żelazny: 
- przy okazji budowy drogi Stara Wieś – Błonie zrobić przy kościele parking. 
Radny Włodzimierz Grabda: 
- na krzyżówce , obok p. Frączka wyciąć krzewy i poszerzyć drogę. 
Radny Adrian Babiarz:  
- do powiatu: ile razy i kiedy będą wykaszane pobocza? 
Radny Jan Żubrowski: 
- ubiegać się u przewoźników o zorganizowanie kursu autobusowego do Buska-Zdroju i  
Kielc w niedziele , w godzinach dopołudniowych , 



- w gminie zaewidencjonowanych jest dużo kapliczek, figur, krzyży. Czy będą odnawiane? Kółko 
różańcowe z Solca-Zdroju opiekuje się figurką przed kościołem. Figurka wymaga renowacji. Czy 
można wyasygnować potrzebne środki z funduszu sołeckiego? 
Radny Paweł Patrzałek: 
- wykosić pobocza przy ul. Partyzantów. 
               Ad.7a/  Przewodniczący Rady Paweł Patrzałek poinformował, że   projekty uchwał  
były omawiane na posiedzeniach komisji i otrzymały ich rekomendację. 
Następnie odczytał uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy 
Solec-Zdrój na 2016 rok. 
Nikt z radnych  nie zgłosił uwag . 
Poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:  
za przyjęciem uchwały głosowało – 12 radnych 
przeciw – 0 radnych, 
wstrzymało się – 0 radnych 
Uchwała Nr XX/100/2016  w sprawie zmiany budżetu gminy Solec-Zdrój na 2016 rok– w załączeniu. 
 Ad.7 b/ Następnie Przewodniczący odczytał  uchwałę  w sprawie przyjęcia do 
wdrażania Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag. 
Poddana pod głosowanie  została przyjęta następującą ilością głosów: 
za przyjęciem – 12, 
przeciw – 0, 
wstrzymał się – 0. 
Uchwała Nr XX/101/2016  w sprawie  przyjęcia do wdrażania Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 
Gminy Solec-Zdrój– w załączeniu. 
                          Ad.10.  Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili: 
Radny powiatu Jerzy Kordos: 
- zgłosi wniosek o ustawienie znaku , 
- gałęzie przy drogach cały czas są przycinane, 
- koszenie poboczy odbędzie się dwa razy w roku, prace te już się rozpoczęły i  pobocza sukcesywnie 
będą wykaszane, 
Wójt Gminy Adam Pałys: 
- będą tablice przy przystankach, 
- przy szkołach powinny znajdować się pojemniki na odpady segregowane. Pojemniki na plac zabaw 
należy zakupić z funduszu sołeckiego. 
- będzie się starał, aby parking przy kościele w Świniarach został zrobiony przy okazji budowy drogi, 
- szerokość drogi przy skrzyżowaniu w Piasku Małym została zawężona poprzez  ogrodzenie posesji, 
które znajduje się zbyt blisko pasa drogowego. Zwróci się do powiatu o podjęcie stosownych 
czynności. 
- pobocza dróg gminnych będą koszone od 1 czerwca br. 
- o uruchomieniu kursów autobusowych w niedzielę mogą zdecydować tylko sami przewoźnicy. 
Będzie rozmawiał z nimi na ten temat. 
- krzyże i kapliczki będą sukcesywnie odnawiane. Stowarzyszenie soleckie pozyskało środki i 
odnowiło sześć kapliczek. Można je też odnawiać ze środków funduszu sołeckiego. 
- odbył się już przetarg  na budowę chodników i w niedługim czasie prace zostaną rozpoczęte. 
         Ad.10. W wolnych wnioskach i zapytaniach głos zabrali: 
Pan Stanisław Grochowski: 
- zwrócić się do przewoźników, aby po wakacjach uruchomili kurs do Buska-Zdroju przez Piasek 
Mały. 
Pan Włodzimierz Grabda: 
- Koło Łowieckie, szacując szkody wyrządzone przez dziki w uprawach rolników , zaniża 
odszkodowanie. 
Wójt Adam Pałys: 
- jeżeli według rolnika odszkodowania są za niskie należy się odwoływać. Sytuacje takie należy 
również zgłaszać do pracownika w urzędzie oraz do Izby Rolnej. 



- Do pierwszej klasy szkoły podstawowej w Kikowie jest zapisanych troje dzieci. W związku z tym 
odbyło się spotkanie z rodzicami na temat złączenia tej klasy z zerówką bądź przeniesienia dzieci do 
innego obwodu szkolnego.  Decyzję w tej sprawie mają podjąć rodzice. 
Z-ca Wójta Artur Cygan poruszył   problem częstych awarii przepompowni ścieków. Do kanalizacji 
wrzucane są rzeczy , które powodują zapychanie przewodów . Dodał, że koszty poniesione na 
naprawę pomp będą później miały wpływ na cenę za odprowadzanie ścieków.  Zwrócił się do 
obecnych, aby informowali mieszkańców o konieczności  zwrócenia  uwagi na to co trafia do ścieków.  
                    Ad.11. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Rady Paweł 
Patrzałek  dokonał zamknięcia XX  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
 
Protokołowała:                                                                            Przewodniczący Rady 
Danuta Grabda                                                                               Paweł Patrzałek 
 
 


